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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 19. april 2005 stillet mig føl-
gende spørgsmål 7 til L 119, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 7:

”Hvilke kontrakter om JI- eller CDM-projekter er indgået eller er under 
forhandling af danske virksomheder?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for miljøministeren, der oplyser følgende:

”Danske virksomheders deltagelse i JI- og CDM-projekter med henblik 
på at opfylde deres forpligtelse under kvotedirektivet kræver en tilladel-
se. Lovforslaget giver miljøministeren hjemmel til at udstede sådanne 
tilladelser. Jeg afventer Folketingets behandling af lovforslaget og har 
derfor endnu ikke givet virksomheder tilladelse til at deltage i JI- og 
CDM-projekter. Jeg har ikke kendskab til, om virksomheder deltager i 
forhandlinger om projekter, hvor forhandlingerne endnu ikke er så 
fremskredne, at det er besluttet at søge om tilladelse til at deltage i pro-
jekterne.

Jeg kan tilføje, at de to energiselskaber ENERGI E2 og Elsam i samar-
bejde med Udenrigsministeriet og Miljøministeriet har etableret en 
dansk CO2-fond, der administreres af Verdensbanken, og CO2-
kreditterne vil blive købt fra klimaprojekter i udviklingslande og lande i 
Central- og Østeuropa. Der er dog endnu ikke taget konkret stilling til, 
hvilke projekter kreditterne skal komme fra.
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Jeg kan endvidere nævne Miljøministeriets udbud, hvor vi efterspørger 
CO2-kreditter fra projekter i Østeuropa. Herfra har jeg kendskab til, at 
flere danske projektudviklere er involveret i projekter i Østeuropa. Pro-
jekterne gennemføres dog normalt af lokale selskaber og kræver derfor 
ikke en tilladelse fra den danske stat.”

Med venlig hilsen

Flemming Hansen


